

Category: Standard Information
 Product group: Valves

Dear customers,

HEROSE GMBH is a manufacturer of valves for industrial and cryogenic applications, according to the Pressure Equipment Directive 2014/68/EU and according to the regulations of the various classification societies for maritime applications.

HEROSE GMBH takes its corporate due diligence very seriously. We have thoroughly reviewed our product catalog and the legal requirements for implementing the EU Deforestation Regulation (EUDR).

According to our current review, our products (valves) do not fall within the scope of Regulation (EU) 2023/1115. The EUDR is product-specific and applies exclusively to relevant products listed in Annex I of the Regulation, specifying their customs tariff number (HS code).

Our valves fall under customs tariff numbers that are not listed in Annex I of the EUDR.

Since we do not place any products on the market that fall under the definition of "relevant products" according to Annex I of the Regulation, we are not subject to due diligence obligations for these products, such as issuing due diligence declarations or providing reference numbers.

We continue to closely monitor legal developments. Should any changes occur that affect our products, we will, of course, inform you.

Additional Information:

On November 26th, 2025, the European Parliament adopted its position on amending the EU Deforestation Regulation (EUDR).

The aim is to make implementation more practical for businesses. While the decision is not yet final, it forms the basis for subsequent negotiations with the Member States. Parliament advocates postponing the application requirements by one year:

- Large companies should only be required to apply the EUDR from December 30th, 2026.
- Small and medium-sized enterprises (SMEs) from June 30th, 2027.

This additional time should be used, in particular, to expand the central IT system.

Several Member States support the postponement, making an agreement likely.

Key aspects of the planned simplifications:

In the future, the due diligence declaration should be submitted primarily by the initial distributor. Downstream traders would no longer be required to prepare their own declaration. A one-time simplified declaration is planned for small primary producers. Furthermore, the Commission is to review the EUDR for feasibility and bureaucratic burden by April 2026 and adjust it accordingly.

The regulation stipulates that certain raw materials, such as soy, beef, palm oil, timber, cocoa, coffee, rubber, and certain products derived from them, may only be placed on the market, made available, or exported from the EU if they are not linked to deforestation and forest degradation.

TWIMC_No.111 EUDR December 2025



HEROSE

A majority of EU Member States had already called for the application of the deforestation rules to be postponed until certain measures had been revised. Trilogue negotiations between Parliament, Council, and Commission took place in December 2025. The European Commission was also tasked with conducting a simplification review and submitting a report by April 30, 2026. This report was to assess the impact and administrative burden of the EUDR, particularly for smaller market participants, and identify ways to address the problems identified, including through guidance and improvements to the information system. Where appropriate, the report was to include a legislative proposal.

The EU institutions also want the following:

- Only the initial distributor has to provide proof that no valuable trees were felled for the product.
- Only the second company in the supply chain has to hold the reference number; all subsequent companies in the supply chain are exempt.
- For small and micro-enterprises from low-risk countries, a one-time registration in the EU system is sufficient.
- Printed materials (books, newspapers, and other printed matter) are exempt from the application.
- The creation of a platform for the exchange of experiences between stakeholders, operators, and retailers is enshrined in the legislation.

However, the trilogue agreement still needs to be formally approved by the Council of the EU and the European Parliament.

HEROSE GmbH



i.V. Thorsten Cordes
Quality Management

Rubrik: Rechtliche Information
Produktgruppe: Armaturen

Sehr geehrte Kunden,

die HEROSE GMBH ist Hersteller von Armaturen für industrielle und kryogene Anwendungen, sowohl nach der Druckgeräterichtlinie 2014/68/EU als auch nach den Vorschriften der verschiedenen Klassifikationsgesellschaften für maritime Anwendungen.

Die HEROSE GMBH nimmt seine unternehmerische Sorgfaltspflicht sehr ernst. Wir haben unseren Produktkatalog sowie die gesetzlichen Vorgaben zur Umsetzung der EU-Entwaldungsverordnung (EUDR) eingehend geprüft.

Nach aktueller Prüfung fallen unsere Produkte (Armaturen) nicht in den Anwendungsbereich der Verordnung (EU) 2023/1115. Die EUDR ist produktbezogen und gilt ausschließlich für relevante Erzeugnisse, die in Anhang I der Verordnung unter Nennung ihrer Zolltarifnummer (HS-Code) gelistet sind.

Unsere Armaturen fallen unter Zolltarifnummern, die nicht in Anhang I der EUDR gelistet sind.

Da wir keine Produkte in den Verkehr bringen, die unter die Definition der "relevanten Erzeugnisse" gemäß Anhang I der Verordnung fallen, unterliegen wir für diese Produkte keinen Sorgfaltspflichten wie dem Erstellen von Sorgfaltserklärungen oder der Weitergabe von Referenznummern.

Wir beobachten die gesetzlichen Entwicklungen weiterhin genau. Sollten sich Änderungen ergeben, die unsere Produkte betreffen, werden wir Sie selbstverständlich informieren.

Ergänzende Information:

Das Europäische Parlament hat am 26. November 2025 seine Position zur Anpassung der EU-Entwaldungsverordnung (EUDR) beschlossen.

Ziel ist eine praxistauglichere Umsetzung für Unternehmen. Die Entscheidung ist noch nicht final, bildet aber die Grundlage für die folgenden Verhandlungen mit den Mitgliedstaaten. Das Parlament spricht sich für eine Verschiebung der Anwendungspflichten um ein Jahr aus:

- Große Unternehmen sollen die EUDR erst ab **30. Dezember 2026** anwenden müssen.
- Kleine und mittlere Unternehmen ab **30. Juni 2027**.

Die zusätzliche Zeit soll insbesondere für den Ausbau des zentralen IT-Systems genutzt werden.

Mehrere Mitgliedstaaten unterstützen die Verschiebung, sodass eine Einigung wahrscheinlich ist.

Kernpunkt der geplanten Vereinfachungen:

Die Sorgfaltserklärung soll künftig überwiegend vom Erstverkehrsträger abgegeben werden. Nachgelagerte Händler müssten damit keine eigene Erklärung mehr erstellen. Für kleine Primärerzeuger ist eine einmalige vereinfachte Erklärung vorgesehen. Zudem soll die Kommission die EUDR bis April 2026 auf Umsetzbarkeit und Bürokratiebelastung prüfen und entsprechend anpassen.



HEROSE

Die Verordnung regelt, dass bestimmte Rohstoffe wie Soja, Rinder, Palmöl, Holz, Kakao, Kaffee, Kautschuk und bestimmte Erzeugnisse daraus nur dann in der EU in Verkehr gebracht, bereitgestellt oder aus der EU ausgeführt werden dürfen, wenn diese nicht mit Entwaldung und Waldschädigung in Verbindung stehen.

Eine Mehrheit der EU-Mitgliedstaaten hatte bereits Anfang 2025 gefordert, die Anwendung der Entwaldungsregeln zu verschieben, bis bestimmte Maßnahmen überarbeitet worden sind. Im Dezember 2025 fanden die Trilogverhandlungen zwischen Parlament, Rat und Kommission statt. Die EU-Kommission wurde zudem beauftragt, bis zum 30. April 2026 eine Vereinfachungsüberprüfung durchzuführen und einen Bericht vorzulegen. In dem Bericht sollten die Auswirkungen und der Verwaltungsaufwand der EUDR, insbesondere für kleinere Marktteilnehmer, bewertet und Möglichkeiten aufgezeigt werden, wie die festgestellten Probleme angegangen werden können, unter anderem durch Leitlinien und Verbesserungen des Informationssystems. Gegebenenfalls sollte dem Bericht ein Gesetzgebungsvorschlag beigefügt werden.

Die EU-Institutionen wollen zudem, dass

- nur der Erstverkehrsträger den Nachweis geben muss, dass für das Produkt keine wertvollen Bäume abgeholt wurden.
- nur das zweite Unternehmen in der Lieferkette die Referenznummer vorhalten muss, alle Unternehmen danach in der Lieferkette davon befreit sind.
- bei Klein- und Kleinstunternehmen aus Ländern mit niedrigem Risiko die einmalige Registrierung im EU-System reicht.
- Druckerzeugnisse (Bücher, Zeitungen und Druckerzeugnisse) von der Anwendung ausgenommen werden.
- im Gesetzestext die Schaffung einer Plattform zum Erfahrungsaustausch zwischen Stakeholdern, Betreibern und Händlern verankert wird.

Die Trilog-Einigung muss jedoch noch formal vom Rat der EU und vom Europaparlament gebilligt werden.

HEROSE GmbH



i.V. Thorsten Cordes
Qualitätsmanagement